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Tanulmányok:

Villamosmérnök hallgatóként voltam kint a Kandó villamos karról ( Orvosi műszer ). A 
kezdésre nem tudtam odaérni, mivel az előtte lévő hónapban Wilhelmshaven-ben voltam egy 
Biomedical Engineering intenzív programon, szintúgy erasmusos ösztöndíj keretein belül. A 
kezdés után egy héttel érkeztem meg, így nem volt részem bevezető oktatásban, ami nem 
jelentet nagy gondot, mert az indult kurzusokba még ekkor is be tudtam jelentkezni. 
Szakmai gyakorlatra  mentem ki, de ezt egy partner főiskolánál végeztem, és engedélyezték, 
hogy kurzusokra is bejárhassunk,  ha úgy tetszik, és van affinitás. A laborok felszereltsége 
nagyon komoly, gyakorlatilag minden megvolt ahhoz, hogy akár komoly kutatómunkákat is 
végezhessen az ember. 
A feladatom egy vér analizátor készülékhez, egy automatikus mintavevő és tisztító készülék 
legyártása. Tehát hogy automatikusan vegyen mintát a pácienstől, a csövek lecsatlakoztatása 
nélkül, majd ezt a mintát az analizátorhoz eljuttassa, majd ez után kitisztítsa a csöveket, és 
visszaálljon alaphelyzetbe. A mintavételezés időköze legyen, mondjuk egy óra.
A lényeg hogy a megadott, megbeszélt időpontra legyél készen a rád bízott munkával. Nem 
kell azt hinni, hogy nehéz lenne, egy kis gondolkodással menni fog, nem várak el nagy 
dolgokat, és minden segítséget megpróbálnak adni, hogy sikerüljön.

Szállás:

Mikor megérkeztem az iskola által kijelölt szállásom nem felelt meg, alapvető dolgok hiánya 
miatt ( fűtés, tisztaság, mosógép, internet ). Így magamnak kerestem szállást, amiben az ottani 
diákok nagyon segítőkészek voltak. Végül egy magánszemély által üzemeltetett kollégiumban 
találtam szállást. A szobák átlagos mérete 10 négyzetméter, zuhanyzókabin, asztal ágy 
szekrény. Közös konyha és WC. Egy szinten 12 ember és 4 szintes volt. Közösségi élet 
szempontjából nagyon jó hely volt. Sajnos nem tudom ajánlani a helyet mert eléggé drága volt 
a szolgáltatások színvonalához képest pl: 2megás net 50 emberre… 240EUR/hó.
Ami még jó volt a szállásban, hogy a belvárosban volt, ha beszélhetünk egyátalán 
belvárosról..
Mivel Schwenningent be lehet járni 20 perc alatt. De lényeg hogy közel volt mindenhez, pár 
perc séta.

Utazás:

Én autóval mentem ki ami nagy előnyt jelentett dél-Németország bejárásában, ha négyen 
voltunk a kocsiban már olcsóbb volt mint a vonat, nem beszélve, hogy fele annyi idő alatt 
odaér az ember. Viszont mivel a hely olyan 700m magasságba van tengerszinttől mérve, és az 
erdő kellős közepében, így a telek kemények, sok hó esik, nem ritka ha ki kell ásni a kocsit 
indulás előtt, de az autópályákat tisztítják, és a nagyobb utakat is. Egyszóval csak az indulás 
nehéz. Megeshet a -15 ,-20 fok is, érdemes rá felkészülni.
Érdemes körülnézni már csak a tartományon belül is, nagyon szép helyek vannak.

Bulik:

A szervező diákok nagyon ügyelnek arra hogy meg legyen a jó hangulat, így sok volt a 
házibuli, koleszes buli. Ezeken kötelező a részvétel, fejleszti a nyelvtudást !



Sport:

Meglepő módon nagyon sok sportolási lehetőség van, kosárlabda, röplabda, úszás, karate, foci 
taekwondo, korcsolya, a közelben van Feldberg a feketeerdő legmagasabb pontja tehát síelés, 
pingpong, thaibox, amerikai foci, fitnesz, tollaslabda, stb…

Segítség:

Mindenki nagyon segítőkész, nagyon sok segítséget kapsz mindenhez, hogy hol, mi a 
legolcsóbb, mit kell mindenképpen csinálnod, hivatalos ügyek intézésénél, stb…

Étkezés:

A sulinak van menzája, de mivel drágább, mint a bolti kaja, így nem gyakran látogattam, nem 
is beszélve a tipikus német menza minőségről, mikor nem hogy azt nem tudod hogy mit eszel, 
de sokszor még abban sem voltam biztos, hogy a konyhás tudná. Köztünk szólva nem igazán 
értem, hogy hogyan tudnak a németek ekkorára nőni ilyen kaja mellett… 
Németországban, ha szép húst akarsz venni akkor keresd a török boltokat, egyéb tájt nekik 
nagyjából ugyan az a fűszerezésük, és íz világuk mint nekünk.
Másik saját tapasztalat: ha együtt élsz sok féle nemzetiséggel, akkor a Thai, Indiai, Mexikói, 
Koreai kaja jó, ellenben a Kínaival, mert amit itthon találsz, hogy kínai étkezde, az nem az 
amit ők otthon esznek.

Kapcsolatok:  

Azért emelném ezt ki külön, mert talán ennek van a legnagyobb jelentősége. Mivel az itt 
szerzett élmények, barátságok akár egy örök életre is szólhatnak, de mindenképpen segítenek 
majd abban, hogy majd később egy kis pénzel is ellátogass olyan távoli helyekre, melyekre 
talán soha nem is lenne lehetőséged, ottani segítség nélkül.

Motiváció:

Engem nem a tanulás motivált elsődlegesen, hanem az élmények, melyek most már 
gazdagítják életem. Ha lehetősséged van rá, nem tudsz magaddal mit kezdeni, nem szabad 
kihagyni, csak mert fél az ember az újtól, és hogy talán nem kielégítő a nyelvtudása, stb…
Ezek nem problémák! Élj a lehetősséggel lehet, később nem lesz rá mód, és csak bánni fogod!

Pénzügyek:

Az élet nem olcsó, én kb. 800EUR/hó -bol jöttem ki. Jó, ebbe bele kell azt is venni hogy sokat 
utaztam, sportoltam és buliztam. A kaja kb. 1,5 szer, 2 szer drágább mint otthon, ebbe bele 
kell törődni, ez van. Egy átlag buli belépője 5EUR + fogyasztás. Havi szállás 200-300 EUR 
közé esik. Negyedévente szemétdíj 10EUR. Regisztrációs költségek kb. 30EUR. 
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